
 

GOURMET-HISTORICAL-CULTURAL MESOPOTAMIA TOUR 

Small Group & Private Tour 

11 Days Magical Mesopotamia 

All fees included & No extra charges 

Hotel pick up or meeting at the 
airport available 

All Musical local night shows, entertainments and taverns included.  

All meals at traditional local restaurants with local foods and delicious desserts 
with local drinks included such as turkish tea, coffee, menengiç coffee, mırra coffee. 

We will taste; Adana Kebab, Urfa Kebab, Şiş Kebab, Çiğ Köfte, Küşleme, Mumbar, Şırdan, 

Kelle-Paça, Tepsi Kebabı, Beyran, Humus, Ali Nazik Kebabı, Patlıcan Kebabı, Lahmacun, 

Ciğer Kebabı, Dalak Şiş, Adesiye,  Arap Kebabı, Aşür, Bahtenis Dolması, Baklalı Bulgur Aşı, 

Biberli Ekmek, Domatesli Aş, Dolma, Gavurdağı, İçliköfte, Antep Ezme, Kaburga Dolması, 

Analı-kızlı, lamb-beef-kebab etc. many more local delicious turkish cuisine depends on 

seasonal vegetables.  

As Desserts: Baklava, Künefe, Şıllık, Turkish Delight, Cezerye, Fıstıklı Kaymaklı Katmer, 

Kadayıf Dolması 

As Beverages: Turkish Coffee, Menengic Coffee, Mırra Coffee, Special Ceylan Turkish Tea, 
Ayran, Şalgam. 

Tour Information & Itinerary; 

• Inclusions: hotel, entrance fees, sunken city boat tour, camel ride, all domestic 

flights mentioned, meals, desserts, drinks, night shows and taverns, local 

transportation with professional tour leader, English&German&Russian&Chinese 

speaking professional tour guide, domestic flights, all tips and taxes (you won’t pay 

any tip). 

• Duration: 11 days-10 night 

• Fitness Level: All 

• Starts from: Istanbul Sabiha Gokcen Airport (hotel pick up available) and also 

Cappadocia (hotel pick up available)  

Ends: Mardin Airport (flight to Istanbul airfare is included in  price) 

• Accommodation at 4-5 stars hotels, in Şanlıurfa and Mardin at historic mansions.  

• This gourmet&historic tour guarantee that, at the end of this tour, you will taste 

every local delicious food and beverages and learn everything about 

mesopotamian culture and history.  

• Our guests can continue with our other tours, this case accommodation and airfare 

costs between tours covered by us.   

• Our guests earn a discount from every tour. If you have a discount code please get 

in touch with us.  

• We have special surprises for our guests, because of its surprise, we can’t tell now.  

ГАСТРОНОМИЧЕСКИЙ-ИСТОРИКО-КУЛЬТУРНЫЙ ТУР ПО МЕСОПОТАМИИ

Возможна встреча в отеле или в аэропорту

Все сборы включены и без дополнительной 
оплаты

11 дней в Волшебной Месопотамии

 Малый групповой и частный тур

Все музыкальные местные ночные шоу, развлечения и таверны включены.

Все блюда в традиционных местных ресторанах с местными блюдами и вкусные десерты с 
местными напитками включены, такие как турецкий чай, кофе, кофе мененгич, кофе 
Мырра. 

Лахмаджун, Джи’ар кебаб, Далак Шиш, Адесие, Арабский кебаб, Ашуре, Долма Бахтени, 

В качестве десертов: Пахлава, Кюнефе, Шыллык, Рахат-Лукум, Чезерье, Фыстыклы 

сезонных овощей.
и баранины, и т. Д. Многие другие вкусные блюда местной турецкой кухни зависят от 
фрикадельки, Фисташковая паста, Фаршированные ребра, Аналы-кызлы, Кебаб из говядины 
Булгур, Хлеб с перцем, Блюдо из Помидра, Долма, Гавурдаги, Фаршированные 

Ширден, Хаш, Тепси Кебаб, Бейран, Хумус, Али Назик Кебаб, Кебаб с баклажаном, 
                           Адана Кебаб, Урфа Кебаб, Шиш кебаб, Чиг кофте, Кушлеме, Мумбар, 

Каймаклы Катмер, Кадайыф Долмасы.

турецкий чай Ceylan, айран, шалгам. 
В качестве напитков: турецкий кофе, мененгический кофе, кофе Мырра, специальный 

Информация о туре и маршруте;

• Включено: отель, входные билеты, экскурсия на лодке по затонувшему городу, поездка на 
верблюдах, все упомянутые внутренние рейсы, питание, десерты, напитки, ночные шоу и 
таверны, местный транспорт с профессиональным тур-лидером, профессиональный гид, 
говорящий на английском и немецком и русском и китайском языках, внутренние рейсы, все 
чаевые и налоги.

попробуете все местные вкусные блюда и напитки и узнаете все о культуре и истории 
• Этот гастрономический и исторический тур гарантирует, что в конце этого тура вы 

• Наши гости могут продолжить наши другие туры, в данном случае проживание и 
стоимость авиабилетов между турами, покрывается нами.

также Каппадокии (доступен трансфер из отеля) Окончание: Аэропорт Мардин 

• Размещение в отелях 4-5 звезд, в Шанлыурфе и Мардине в исторических особняках.

(стоимость перелета в Стамбул включена в цену)

• Начинается от: Аэропорта Стамбула Сабиха Гёкчен (доступен трансфер из отеля), а 

• Уровень физической подготовки: Все

• Продолжительность: 11 дней-10 ночей

Месопотамии.

Мы попробуем;



Day 1: Adana 

Adana is named as the capital city of Kebabs, in Turkey and it’s world famous. Adana is 

not only a gourmet city but also historic and cultural too. We explore the city with a 

panoramic city tour including mosques, churches, bridges, local bazaar and Islamic 

historical school from the Ottoman Empire. We taste local drinks. We also taste many 

kinds of Turkish delights at the Turkish Delight factory store and get information about 

making Turkish delight. We continue with historical bridges; one of these bridges from 

World War I which was built by Germans to carry weapons for the Ottoman Empire during 
World War I.  

Previews of day 1: 

 

Days 2-3: Antioch-Gaziantep 

We go to the city of Antioch which it is famous about its history and delicious Turkish 

cuisine. Antioch was called "the cradle of Christianity" as a result of its longevity and the 

pivotal role that it played in the emergence of both Hellenistic Judaism and early 

Christianity. The Christian New Testament asserts that the name "Christian" first emerged 

in Antioch. We explore, world’s oldest archaeologic mosaic, Saint Pierre which is world’s 

first cave, The Charonion Of Hell, church, local bazaar, museums, historic castle and 

mosques also we continue with aromatic plants museum and world’s biggest one piece 

mosaic that survived in history. During the dinner you can enjoy  excellent tavern with 

local musicians. We start to day 3 with “Vespasianus Titus Tunnel” which is a magnificent 

ancient structure constructed by 1,000 slaves and ancient water tunnel built for the city 

Seleucia Pieria in the port of Antioch 1st and 2nd centuries AD from. The tunnel was added 

• Наши гости получают скидку с каждого тура. Если у вас есть код скидки, пожалуйста, 

сказать сейчас. 
• У нас есть специальные сюрпризы для наших гостей, так как это сюрприз, мы не можем 
свяжитесь с нами.

День 1: Адана

перевозки оружия для Османской империи.
один из мостов времен Первой мировой войны, который был построен немцами для 
информацию о приготовлении рахат-лукума. Мы продолжаем с историческими мостами; 
пробуем многие виды деликатесов в фабричном магазине Turkish Delight и получим 

экскурсией по городу, включая мечети, церкви, мосты, местный базар и исламскую 
город для гурманов, но и исторический и культурный. Мы исследуем город с панорамной 
 Адана названа столицей кебабов в Турции и всемирно известна. Адана - это не только 

историческую школу из Османской империи. Мы пробуем местные напитки. Мы также 

Превью дня 1:

 Дни 2-3: Антиохия-Газиантеп 

мозаикой, которая сохранилась в мире. Во время ужина вы можете насладиться 

Мы отправляемся в город Антиохия, который славится своей историей и вкусной 
турецкой кухней. Антиохию называли «колыбелью христианства» в результате ее 
долголетия и той ключевой роли, которую она сыграла в возникновении как 
эллинистического иудаизма, так и раннего христианства. Христианский Новый Завет 
утверждает, что имя «христианин» впервые появилось в Антиохии. Мы исследуем 
старейшую в мире археологическую мозаику, Сен-Пьер, которая является первой в мире 
пещерой, Харонион Ада, церкви, местные базары, музеи, исторические замки и мечети, а 
также мы продолжаем с музеем ароматических растений и самой большой в мире 

отличной таверной с местными музыкантами. Мы начнем день 3 с «Туннеля Веспасиана 
Тита», который является великолепным древним сооружением, построенным 1000-ми 
рабами, и древним водным туннелем, построенным для города Селевкия Пиерия в порту 
Антиохии 1-го и 2-го веков нашей эры. 



to the tentative list in the cultural category of UNESCO World Heritage Site. Discover local 

village which has historic monastery and ancient tree living for two thousand years. Tree 
has any mythological stories about between Khidr and Moses.  

 

Previews of day 2-3: 

 

Day 4: Gaziantep 

This city is called the Baklava capital of the world!  and also famous for delicious local 

foods. We visit Zeugma, which is the biggest mosaic museum in the world. Museum has 

Hellenistik Greek and  Roman mosaics and also popular with “Gypsy Girl” which has been 

displayed in a special safe room. Explore the history from another archaeologic museum. 

We continue with a panoramic city walking tour and cultural bazaar to see historic 

bedestens, and breathtaking monuments. We visit “Rumkale” which has an observation 
glass terrace and has great nature, marvelous castles and history.  

 

 

 

Туннель был добавлен в предварительный список в культурной категории Всемирного 
наследия ЮНЕСКО. Откройте для себя местную деревню, в которой есть исторический 
монастырь и древнее дерево, живущее в течение двух тысяч лет. Дерево имеет много 
мифологических историй про  Хидрома и Моисея. 

Превью 2-3 дней: 

День 4: Газиантеп 
Этот город называют пахлавской столицей мира! а также славится вкусными 
местными блюдами. Мы посетим Zeugma, который является крупнейшим музеем 

популярная «Цыганка», которая была выставлена в специальной защищенной 
комнате. Исследуйте историю в другом археологическом музее. Далее, мы 
продолжим обзорную пешеходную экскурсию по городу и культурному базару, чтобы 
увидеть исторические места и захватывающие дух памятники. Мы посетим 
«Румкале», который имеет смотровую стеклянную террасу и имеет великолепную 
природу, чудесные замки и историю.

мозаики в мире. В музее есть греческие и римские мозаики Эллинизма, а также 



 

Previews of Day 4:  

 

 

Days 5-6-7-: Şanlıurfa 

Şanlırfa is popular with traditional foods, mosques and its history. It’s calling as “Prophets 
City” because, in history so many prophets born and live there and many religions has 
history in there.  We explore city starting from famous Pool of Abraham (Fish Lake). This 
pool is believed by Muslims to be where Nimrod threw Abraham into the fire. Abraham is 
an important patriarch in Islam, Judaism, and Christianity. Sanliurfa is where Abraham 
lived before his migration to Canaan. We continue with other historic buildings. Near the 
Abraham Pool, there is Aynzeliha lake. Zeliha is Nemrut’s daughter who in loved Abraham.  
According to stories, when Nemrut threw Abraham into the fire, Zeliha is jumped from 
Sanlıurfa castle into the fire and where she fell down there was lake created. We go to the 
prophet Hiob’s (Ijob’s) (who suffer because of his disease) altar of patience. Many holy 
writs mentioned about Hiob’s suffering and finally rewarded from God because of his 
faithfulness. We go to the local tavern for dinner and join traditional turkish night show 
and dinner. In this entertainment, our guests can eat dinner and taste local foods & 
desserts and also listen,dance with local live music. Musicians play local musics live, from 
mesopotamian culture. Out guests will eat “çiğ köfte”, “şıllık dessert”, “mırra coffee” and 
many more unique local food and beverages at this entertainment. This entertainment 
named “sıra gecesi”. Following day, we go to sunken city of “Halfeti”, join to boat tour and 

Превью 4 дня:

Дни 5-6-7: Шанлыурфа
Шанлыурфа популярна своими традиционными блюдами, мечетями и историей. Это место 

день мы отправляемся в затонувший город «Халфети», 

Нимрод бросил Авраама в огонь. Авраам является важным патриархом в исламе, иудаизме и 

блюда и напитки в этом месте. Этот вид развлечения называется «sıra gecesi». На следующий 

называется «Город пророков», потому что в истории много пророков родились и жили там, и 
многие религии имеют там богатую историю. Мы исследуем город, начиная со знаменитого 
Бассейна Авраама (Рыбное озеро). Мусульмане считают, что этот бассейн был местом, где 

христианстве. Шанлыурфа - это место, где Авраам жил до своего переселения в Ханаан. Мы 
продолжаем изучать другие исторические здания. Рядом с бассейном Авраама находится озеро 
Айнзелиха. Зелиха – дочь Немрута, которая любила Авраама. Согласно рассказам, когда Немрут 
бросил Авраама в огонь, Зелиха прыгнула из замка Санлыурфа в огонь, и там, где она упала, 
было создано озеро. Мы идем к алтарю пророка Хиоба (Иджоба) (который страдал из-за своей 
болезни). Во многих священных писаниях упоминается о страданиях Хиоба и в дальнейшем 
вознаграждается Богом за его верность. Мы идем в местную таверну на ужин и присоединяемся к 
традиционному турецкому ночному шоу и ужину. В этом развлечении наши гости могут поужинать 
и попробовать местные продукты и десерты, а также послушать, потанцевать под местную живую 
музыку. Музыканты играют местную музыку вживую, из месопотамской культуры. Наши гости 
съедят «Чиг кофте», «Дессерт Шиллык», «кофе Мырра» и многие другие уникальные местные 



explore the sunken city from sea. Located along the banks of the river Euphrates in the 
southeastern Turkish district of Şanlıurfa, Halfeti was partially flooded in 1999 to create 
the “Birecik dam”. Halfeti is only location on Earth where black roses grew. After this 
explorings we go to biblical city of “Harran” and Jacob’s well. Harran has many historical 
places and unique houses, caves, historic places and ancient cities. We will ride camels 
and enjoy historical city.  We go to Göbeklitepe, which is the first temple in the world. 
Foundation of Göbeklitepe caused to write all history books all over again. Gobeklitepe is 
After a unique journey to ancient history in Göbeklitepe. Göbeklitepe was made a World 
Heritage Site by UNESCO. Prior to the archaeological discoveries at Göbeklitepe, academic 
circles believed that humans began to build temples after adopting a sedentary life and 
leaving their hunter-gatherer practices behind.  
 
 
Previews of Day 5-6-7:  

 
 

истории заново. Gobeklitepe – это место уникального путешествия в древнюю историю. 

того, как приняли оседлый образ жизни и оставили свои охотничьи-собирательские практики. 

Гёбеклитепе был включен в список Всемирного наследия ЮНЕСКО. До археологических 

Здесь ваш текст 26

открытий в Гёбеклитепе академические круги считали, что люди начали строить храмы после 

место на Земле, где росли черные розы. После этих исследований мы отправляемся в 

является первым храмом в мире. Основание Гёбеклитепе заставило писать все книги по 

присоединимся к лодочной экскурсии и исследуем затонувший город с моря. Расположенный 
вдоль берегов реки Евфрат в юго-восточном турецком районе Шанлыурфа, Халфети был 

и насладимся этим историческим городом. Далее, мы отправляемся в Гёбеклитепе, который 

частично затоплен в 1999 году для создания «плотины Биреджик». Халфети – единственное 

уникальных домов, пещер, исторических мест и древних городов. Мы покатаемся на верблюдах 
библейский город «Харран» и к колодцу Иакова. Харран имеет много исторических мест и 

Превью дней 5-6-7;



 

Day 8 Adıyaman Mount Nemrut-Diyarbakır: 

We begin our day with a breathtaking stunning sunrise at Nemrut Mountain. It is a once 

in a lifetime experience and everyone needs to see these great views. In 1987, Mount 

Nemrut was made a World Heritage Site by UNESCO. Our guests see tombs of the 

Commagene Kingdom and the Colossal Statues of Gods. We continue with Diyarbakır. 

Diyarbakır is a historic and gourmet city in Turkey. We visit the famous Ulu Mosque, 

Caravansary and the famous city walls and Diyarbakır fortress. Diyarbakır has many 

special covered bazaars with historic architecture. We go to the historic ten eye bridge 

and magical gardens called “Hevsel Gardens”, which have areas (habitats) that can meet 

the needs of many different species, are the largest bird paradise of the Southeastern 

Anatolia Region. It is home to more than 180 bird species as well as many mammals such 

as otters, foxes, martens, squirrels and hedgehogs. Hevsel Gardens and Diyarbakır 
Fortress were made a World Heritage Site by UNESCO.  

 

Prewiev Of Day 8 : 

 

 

 

День 8 Гора Адыяман Немрут-Диярбакыр: 

исторический и изысканный город в Турции. Мы посетим знаменитую мечеть Улу, 

Это уникальный опыт, и каждый должен увидеть эти великолепные виды. В 1987 году гора 

список Всемирного наследия ЮНЕСКО.
как выдры, лисы, куницы, белки и ежи. Сады Хевсель и крепость Диярбакыр были внесены в 

Мы начинаем наш день с захватывающего дух потрясающего восхода солнца на горе Немрут. 

различных видов, являются крупнейшим птичьим раем Юго-Восточного региона Анатолии. Это 

Немрут была внесена в список Всемирного наследия ЮНЕСКО. Наши гости видят гробницы 

караван-сарай и знаменитые городские стены и крепость Диярбакыр. В Диярбакыре есть много 

Коммагенского царства и огромные статуи богов. Мы продолжаем с Диярбакыром. Диярбакыр - 

имеющие районы (места обитания), которые могут удовлетворить потребности многих 
историческому десятиглазному мосту и волшебным садам под названием «Сады Хевселя», 
специальных крытых базаров с исторической архитектурой. Затем, мы отправляемся к 

место является домом для более чем 180 видов птиц, а также многих млекопитающих, таких 

Превью 8-го дня :



 

Days 9-10 Mardin-Batman: 

Mardin has hosted many religions and empires throughout the history. There is many 

magical churches and monasteries.  The old town of the city is under the protection of 

UNESCO, which forbids new constructions to preserve historic face. We explore Kasimiye 

Madrasha, Zinciriye Madrasah, Old Town, Forty Martyrs Church, Mosques and historic 

bazaar. We go “Dara” ancient city from Roman Empire and Dayrulzafaran Monastery. 

There is a lot of “Suryani” people lives in Mardin. They have special unique wine houses. 

We have traditional turkish music&dance tavern with dinner. We continue with 

Monastery of Saint Gabriel, also known as Deyrulumur, is the oldest surviving Syriac 

Orthodox monastery in the world. We have special tour inside of Monastery with their 

local priest. We go to Batman. Batman is the city has historic sunken city named 

“Hasankeyf”. Hasankeyf is rich in history throughout the ages and aside from the sites 

below, thousands of caves exist in the cliffs that surround the city. Many of the caves are 

multi-storied and have their own water supply. Churches and mosques were also carved 

into the cliffs and numerous ancient cemeteries exist throughout the area. After 

Hasankeyf, we go “Midyat” city explore historic mansion terrace and old town. Midyat is 

very popular with its historic architecture and traditional mansions. A lot of Turkish TV 
series filmed in this province.  

Prewievs Of Day 9-10 : 

Дни 9-10 Мардин-Батман: 

скалах, и многочисленные древние кладбища существуют по всей области. После 

танцевальная таверна с ужином. Мы продолжаем с монастыря Святого Гавриила, 

скалах, которые окружают город. Многие из пещер являются многоэтажными и 
историей на протяжении веков, и помимо мест ниже, тысячи пещер существуют в 
исторического затонувшего города под названием «Хасанкейф». Хасанкейф богат 
монастыря с  местным священником. Мы идем к Батману. Батман — это город 
православным монастырем в мире. У нас есть специальная экскурсия внутри 
также известным как Дейрулумур, является старейшим сохранившимся сирийским 

Мы отправимся в древний город «Дара» из Римской империи и монастырь 
Дайрулзафаран. В Мардине живет много «сурьянских» людей. У них есть особые 

Мардин принимал у себя множество религий и империй на протяжении всей 

Зинсирие, Старый город, церковь Сорока мучеников, мечети и исторический базар. 
для сохранения исторического облика. Мы исследуем медресе Касимие, медресе 
Мардина находится под охраной ЮНЕСКО, которая запрещает новые постройки 
истории. Здесь много волшебных церквей и монастырей. Старый город внутри 

имеют собственное водоснабжение. Церкви и мечети также были вырезаны в 

уникальные винные дома. У нас есть традиционная турецкая музыкальная и 

Хасанкейфа мы отправимся в город «Мидьят», исследуем историческую террасу 
особняка и старый город. Мидьят очень популярен своей исторической 

провинции. 
архитектурой и традиционными особняками. Много турецких сериалов снято в этой 

Превью 9-10 дней :



Day 11 Ending Tour:  

Our tour ends this day. Our driver and tour leader host our guests to the airport and say 

goodbye to them. We are sure that we will meet again in our other tours. Please don’t 

forget to ask for discount codes for another trip with us. Our guests can continue with our 
other tours, this case accommodation and airfare costs between two tours covered by us.   

 

 

 

*Prices for per person two people stayed at double room; personal expenses, alcoholic 

drinks not included; tour programme changes may occur due to traffic or local reasons 

   

Заключительный тур 11-го дня: 

стоимость авиабилетов между двумя турами, покрываются нами. 

турах. Пожалуйста, не забудьте попросить коды скидок для другой поездки с нами. 
Наши гости могут продолжить наши другие туры, в данном случае проживание и 

аэропорт и прощаются с ними. Мы уверены, что встретимся снова в других наших 
Наш тур заканчивается в этот день. Наш водитель и тур-лидер отправляют гостей в 

произойти из-за пробок или местных причин.

* Цены на человека при проживании двух человек в двухместном номере; личные 
расходы, алкогольные напитки не включены; изменения в программе тура могут 


